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VOORSTEL VAN RESOLUTIE 
 

– van de heren Ludo Sannen en André Van Nieuwkerke, mevrouw Tinne Rombouts 
en de heren Jos De Meyer, Karlos Callens en Patrick De Klerck – 

 
betreffende gecoördineerde aandacht voor de paardenhouderij  

binnen het Vlaamse beleid 
 
 

VERSLAG 
 

namens de Subcommissie voor Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid 
uitgebracht door mevrouw Els Robeyns 

aan de Commissie voor Leefmilieu en Natuur, Landbouw, Visserij en Plattelandsbeleid 
en Ruimtelijke Ordening en Onroerend Erfgoed 
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DAMES EN HEREN, 
 
Op 23 oktober en 20 november 2007 besprak de 
Subcommissie voor Landbouw, Visserij en Platte-
landsbeleid het voorstel van resolutie van de heren 
Ludo Sannen en André Van Nieuwkerke, mevrouw 
Tinne Rombouts en de heren Jos De Meyer, Karlos 
Callens en Patrick De Klerck betreffende gecoördi-
neerde aandacht voor de paardenhouderij binnen het 
Vlaamse beleid (Parl. St. Vl. Parl. 2006-07, nr. 
1290/1). De algemene toelichting werd gegeven op 
23 oktober. De bespreking werd voortgezet op 20 
november. Tijdens de vergadering van 20 november 
vond eveneens de indicatieve stemming plaats. Over 
dit voorstel van resolutie werd op 6 november 2007 
een hoorzitting gehouden (Parl. St. Vl. Parl. 2006-
07, nr. 1290/2). 

1. Toelichting door de indieners  

De heer Ludo Sannen noemt de aanleiding van dit 
voorstel van resolutie een gebrek aan structurele 
aandacht voor de paardenhouderij in Vlaanderen, 
naast een gebrek aan een bredere beleidsvisie ter 
zake. De spreker haalt als voorbeeld aan dat het 
exacte aantal paarden, pony’s en ezels onbekend is. 
 
De traditionele landbouw heeft het steeds moeilijker. 
Het aantal actieve landbouwbedrijven neemt af 
waardoor meer en meer boerderijen verkocht wor-
den. In afgelegen plattelandsgebieden leidt dat tot 
ontvolking. In Vlaanderen, waar afstand en bereik-
baarheid geen drempel vormen, worden de platte-
landsgebieden echter geconfronteerd met nieuwe 
bewoners. Die nieuwe bewoners brengen nieuwe 
activiteiten met zich mee, die niet zelden verband 
houden met paarden.  
 
Paardenhouderij is volgens de heer Ludo Sannen een 
activiteit die werk en inkomen genereert, met respect 
voor de ruimtelijke bestemming en voor andere re-
gels. De paardenhouderij biedt nieuwe kansen aan 
onder meer dierenverzorgers, dierenartsen, voederle-
veranciers, stallenbouwers, hoefsmeden en horeca-
ondernemers. Paardrijden past bovendien in het 
Vlaamse gezondheids- en welzijnsbeleid dat erop 
gericht is de bevolking meer te laten bewegen.  
 
Daartegenover staat dat deze ontwikkeling niet door 
iedereen als goed en positief wordt ervaren. Door 
hun koopkracht zijn de paardenliefhebbers een be-
langrijke sector geworden op de grondmarkt. Ze 
bedreigen niet alleen landbouwers die hun bedrijf 
willen uitbreiden maar ook natuurbeheerders die 
groengebieden willen aankopen. Voorts is het zo dat 
de paardenhouderijsector steeds groter en diverser 
wordt. De lokale besturen vragen instrumenten en 
een beoordelingskader om gepast te kunnen inspelen 

op informele vragen om informatie en/of op vergun-
ningsaanvragen. 
 
Door deze factoren reageert het buitengebiedbeleid 
niet op de groei van de paardenhouderij, terwijl het 
beleid deze ontwikkelingen volgens de heer Ludo 
Sannen zou moeten sturen. Het beleid dient de sector 
eerst en vooral in kaart te brengen en nauwkeurig de 
evoluties ervan te volgen.  
 
Het voorstel van resolutie verwijst vaak naar Neder-
land waar het beleid de paardenhouderij wel als 
kanssector erkent. De heer Ludo Sannen waarschuwt 
voor het kritiekloos kopiëren van de Nederlandse 
aanpak. Het Nederlandse beleid kan wel inspirerend 
werken.  
 
De heer Ludo Sannen wijst erop dat dit voorstel van 
resolutie in de eerste plaats bedoeld is als aanspo-
ring. Het voorstel van resolutie roept alle beleidsdo-
meinen op de paardenhouderij ernstig te nemen en 
de plaats te geven die ze verdient. 

2. Bespreking 

De heer Stefaan Sintobin is verbaasd over het mo-
ment waarop de meerderheid dit voorstel van resolu-
tie wil bespreken aangezien de Vlaamse Regering 
een beleidsvisie voor 2008 heeft aangekondigd. Hij 
stelt voor de beleidsvisie en het voorstel van resolu-
tie gezamenlijk te behandelen. Hij benadrukt even-
wel dat hij geen probleem heeft met de inhoud van 
het voorstel van resolutie.  
 
De heer Ludo Sannen vindt dat de Vlaamse Regering 
baat heeft bij de aanbevelingen van het Vlaams Par-
lement. Om die reden wil hij het voorstel van resolu-
tie nog voor het beleidsplan bespreken. Dit voorstel 
van resolutie moet de Vlaamse Regering aanzetten 
om met een gecoördineerd plan op de proppen te 
komen. Ingaan op het voorstel van de heer Sintobin, 
zou betekenen dat het Vlaams Parlement zijn rol 
weigert te spelen. 
 
De heer Stefaan Sintobin ontkent dat hij het initia-
tiefrecht van het Vlaams Parlement wil beknotten. 
Een voorstel van resolutie is een instrument waar-
mee het Vlaams Parlement een minister ertoe aanzet 
zijn beleid bij te sturen. In de beleidsbrief Land-
bouw, Visserij en Plattelandsbeleid Beleidsprioritei-
ten 2007-2008 kondigt minister-president Kris Pee-
ters een beleidsvisie aan (Parl. St. Vl. Parl. 2007-08, 
nr. 1410/1). Hij zal zich tijdens de indicatieve stem-
ming onthouden.  
 
De heer André Van Nieuwkerke zegt dat het voorstel 
van resolutie de contouren vastlegt waaraan de be-
voegde minister zich dient te houden om een inte-
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graal beleid uit te tekenen. Hij is van oordeel dat 
het niet aan het Vlaams Parlement is om ter zake 
concrete zaken op te leggen. Hij stelt voor de be-
leidsvisie van de bevoegde minister af te wachten 
alvorens de discussie voort te zetten. Desalniette-
min is het volgens de spreker absoluut nodig dat 
een aantal maatregelen genomen wordt. Hij schuift 
in dat verband bestemmingsplannen als voorbeeld 
naar voren.  
 
Mevrouw Tinne Rombouts zet enkele zaken in de 
verf die tijdens de hoorzitting zijn aangehaald. Zo is 
er duidelijk behoefte aan een visie op de paarden-
houderij in de breedste zin van het woord. Het zal 
evenwel niet evident zijn om een visie ter zake te 
ontwikkelen omdat de paardenhouderij gekenmerkt 
wordt door een brede waaier van activiteiten. De 
spreekster wijst erop dat minister-president Kris 
Peeters al overleg heeft gepleegd met de sector over 
deze visie. Er worden dialoogdagen georganiseerd 
die tot een actieplan moeten leiden. Mevrouw Tinne 
Rombouts verklaart zich voorstander van deze 
werkwijze. Er wordt immers in overleg met de sector 
gewerkt aan duidelijk afgebakende thema’s. Ze be-
schouwt deze werkwijze als een eerste resultaat van 
dit voorstel van resolutie en is benieuwd naar het 
resultaat.  
 
Tijdens de hoorzitting is duidelijk aangehaald dat de 
paardenwereld een grote wereld is gekenmerkt door 
diverse activiteiten en specificiteiten. Bij de visie-
ontwikkeling moet worden rekening gehouden met 
deze brede waaier aan activiteiten en kenmerken. 
Ook toerisme en hippotherapie hebben bijvoorbeeld 
een maatschappelijke waarde. Een ruime waaier aan 
activiteiten impliceert volgens mevrouw Tinne 
Rombouts kruisverbindingen met andere maatschap-
pelijke sectoren. Ze vraagt terdege en respectvol 
rekening te houden met alle betrokken sectoren.  
 
Gezien de brede waaier aan activiteiten is het niet 
eenvoudig om alles duidelijk in kaart te brengen. Uit 
de hoorzitting is duidelijk gebleken dat de studie 
over de economische impact van professor Jacques 
Viaene aangevuld, uitgediept en verbreed dient te 
worden. Over een eventuele vervolgstudie moet van 
gedachten worden gewisseld tijdens de dialoogda-
gen.  
 
In het voorstel van resolutie wordt één aanspreek-
punt voor de volledige sector gevraagd. Tijdens de 
hoorzitting waren alle sprekers het daarmee eens. Op 
dit ogenblik erkent enkel de landbouwsector de 
Vlaamse Confederatie van het Paard (VCP) als aan-
spreekpunt. Mevrouw Tinne Rombouts heeft het 
aanvoelen dat de VCP een zo breed mogelijk aan-
spreekpunt wil worden. Ze dringt er echter op aan na 
te gaan of de volledige paardensector bediend wordt 
door de VCP.  

De heer Karlos Callens is van oordeel dat de hoor-
zitting het belang van dit voorstel van resolutie heeft 
bevestigd. Uit de hoorzitting is ook duidelijk geble-
ken dat de paardensector naast sportieve, ook eco-
nomische en sociale belangen vertegenwoordigt. De 
spreker wijst in dat verband op de negatieve han-
delsbalans van de paardensector en op het aantal 
arbeidsplaatsen binnen de paardensector.  
 
De heer Jos De Meyer vindt het goed dat in het plat-
telandsbeleid aandacht wordt besteed aan de paar-
denhouderij gezien het toenemende belang van de 
sector. De spreker wijst erop dat in het regeerak-
koord is afgesproken 750.000 hectare af te bakenen 
voor beroepslandbouw. Hij noemt deze afspraak van 
vitaal belang voor de landbouwsector.  
 
In tegenstelling tot de heer Stefaan Sintobin juicht de 
spreker de daadkracht van minister-president Kris 
Peeters toe. Het Vlaams Parlement heeft het recht 
hem suggesties te doen zodat hij zijn dadendrang in 
overleg met het Vlaams Parlement beter kan af-
stemmen.  

3. Indicatieve stemming 

Het voorstel van resolutie wordt met 5 stemmen 
voor bij 1 onthouding aangenomen. 
 
 
De verslaggever, De voorzitter, 
 
Els ROBEYNS Jos DE MEYER 
 
 

______________ 
 
 
 


